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BRM.0002.53.2022 
Protokół Nr LIII/22 

z LIII sesji Rady Miejskiej w Rynie 
odbytej w dniu 25 stycznia 2023 roku 

 
Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Ratuszowej 2 w Rynie   
w godz.15:00 do 16:10 .  

 
W obradach uczestniczyli: 
 
-     Radni Rady Miejskiej  
-     Burmistrz MiG                          -   Jarosław Filipek      
-     Sekretarz Gminy                      -   Monika Chyła 
-     Skarbnik Gminy                       -   Agnieszka Kozłowska–Budka 
-     Prezes PGKiM                         -  Juliusz Leczycki 
-     Dyrektor RPEKiT                     -   Marta Dąbrowska 
-     Kierownik MGOPS                  -   Ewa Modzelewska 
-     Z-ca Dyrekrora Z S-P              -   Wiesława Chorobowiec- Sekścińska 
-     Przychodnia Medicus              -   Sebastian Bilski                        
 

Porządek posiedzenia: 
 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 21 grudnia 2022 br. i 4 stycznia 20223. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
    między sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami. 
6. Informacja na temat dowozu dzieci do szkół. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów Burmistrza Miasta   
    i Gminy Ryn w ramach „Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży   
    Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Rynie”. Druk 1 
8.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2023r. Druk 2 
9.Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2023    
      - 2031. Druk 3 
10. Rozpatrzenie skargi na Burmistrza Miasta i Gminy Ryn. Druk 4 
11. Rozpatrzenie skargi na Burmistrza Miasta i Gminy Ryn. Druk 5 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi   
      Giżyckiemu. Druk 6 
13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej na rzecz Województwa Warmińsko-  
      Mazurskiego na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 643 w    
      zakresie chodnika w miejscowości Prażmowo od km około 12+290 do km około 13+656 –  
      opracowanie dokumentacji projektowej. Druk 7 
14. Przedstawienie wyników kontroli przeprowadzonych przez Komisję Rewizyjnej zleconych przez      
      Radę Miejską w Rynie uchwałą Nr LI/403/22 i Nr  LI/404/22 z dnia 21.12.2022r. 
15. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
16. Zamknięcie posiedzenia.                          
 
Ad.1 Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 

 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej. Stwierdził prawomocność 
obrad, w których  uczestniczyło 13 radnych. Nieobecni: Pan M. Owczarek, Pan K. Cybul. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej  - szanowni państwo, zanim przejdziemy do porządku obrad i 
kolejno do wszystkich punktów, mamy dzisiaj gościa jest to współwłaściciel nowej przychodni, która od 1 
stycznia u nas zaczęła działać, Pan Sebastian Bliski, zaprosiliśmy żeby kilka słów nam powiedział o tym, co, 
co państwo zamierzają, jak wygląda te pierwsze kilkadziesiąt dni po otwarciu i no, i czego możemy 
oczekiwać od nowych właścicieli. 
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Pan S. Bilski – współwłaściciel Przychodni Medicus w Rynie - dzień dobry, witam państwa serdecznie. Z 
częścią osób już miałem okazję wcześniej się spotkać. Dziękuję bardzo za zaproszenie tutaj na to dzisiejsze 
też spotkanie. Nazywam się Sebastian Bilski, tak jak zostało wspomniane  wcześniej, jestem 
współwłaścicielem przychodni Medicus Zaniewski - Bilski spółki partnerskiej lekarzy. Otworzyliśmy swój 
podmiot leczniczy już ponad 3 lata temu i do tej pory udzielamy takich świadczeń medycznych z zakresu 
podstawowej opieki zdrowotnej w kilku miejscach, w kilku miejscach, w województwie tutaj warmińsko-
mazurskim. No nasze losy, tak się potoczyły, że teraz niedawno też, jakby tutaj działamy w Orzyszu. Od 
stycznia złożyliśmy, jakby ofertę konkursową i jakby tutaj działamy też, jakby w zakresie podstawowej opieki 
zdrowotnej, z  jakby różnymi jej filarami tak, bo są to świadczenia i zarówno lekarza, pielęgniarki, też 
dodatkowe świadczenia typu szczepienia covidowe, szczepienia od grypy, tak bo też jakby działamy w tych 
wszystkich naszych placówkach zgodnie z tym narodowym programem szczepień, no i też tak, jakby 
dodatkowe też świadczenia teraz ostatnio, bo to jest we wszystkich poradniach działania, jakby takie jak 
profilaktyczne po pandemii, taki program Profilaktyka 40 plus, tak, nie we wszystkich  poradniach to jest 
organizowane, w naszych, to jest od ponad roku, tak w każdej  naszej placówce. Sprawa się ciągnęła, jakby 
też tej przychodni, dawniej tego podmiotu leczniczego, który tam ma tych kilka miejsc udzielania świadczeń 
jest też  doktor Marcin Daniewski, który też jest lekarzem podstawowej opieki zdrowotnej i również ma 
specjalizację z kardiologii, też jak by w ramach tego, że jest też tym lekarzem rodzinnym też udziela tych, 
jakby porad z zakresu...Tutaj w Rynie , też oczywiście będą zjawiali się inni lekarze, ale takimi głównymi 

stałymi lekarzami do będę ja, doktor Zaniewski i jeszcze doktor Olek Khorovskyi , tak. Części państwa 

pewnie jest znany, bo on tutaj w Rynie już też się zjawiał  i pracował, tak. On ma ukończone na Ukrainie, bo 
jest to lekarz, który swoje studia kończył, jakby na Ukrainie, medyczne. On ma też, jakby ukończoną 
specjalizację, tam na Ukrainie jest z tego co się orientowałem, to z laryngologii, z medycyny rodzinnej oraz z 
medycyny ratunkowej. Tutaj, jakby w tym trybie polskim, bo tutaj troszeczkę są inne przepisy, tak bo 
jesteśmy w kraju unii europejskiej tutaj,  jakby rozpoczął teraz, jest, specjalizację z medycyny rodzinnej, tak. 
A więc, jakby tutaj te masz zespół, to są specjaliści medycyny rodzinnej. Na czym też to polega, może od 
razu wytłumaczę. Specjalista medycyny rodzinnej, to specjalizacja lekarska, też tam wcześniej wspominałem 
na spotkaniu,  to nie jest tytuł,  którym może się posiłkować się każdy lekarz ponieważ trzeba ukończyć 
specjalizację. W warunkach polskich, europejskich jest to średnio 4 lata, tak. Po studiach i się kończy 
właśnie tą specjalizację i dzięki tej specjalizacji właśnie nabywa się pewne uprawnienia do zbierania listy 
aktywnych, zbierania jakby deklaracji, tak, tworzenia, jakby takiej przychodni medycyny rodzinnej i udzielania 
tych świadczeń od, od najmłodszego do najstarszego, tak. A więc my jesteśmy jakby zarówno takim w 
cudzysłowie pediatrami i internistami, a więc zajmujemy się zarówno dziećmi, tak i dorosłymi, tak i osoba 
osobami starszymi. Również w naszym zespole działają i inni lekarze o innych specjalizacjach. Mamy też 
pulmonologa, mamy  też gastroenterologa, mamy dermatologa. tak. Myślę, że z czasem oni też tutaj będą 
się zjawiali, dodatkowo udzielali tych dodatkowych, jakby z tych konsultacji, po części w ramach też lekarza 
rodzinnego, tak. Również nasz podmiot leczniczy bierze też udział, jakby w takiej, w takich nowych 
rodzajach świadczeń, które wchodzą do podstawowej opieki zdrowotnej. Jest to tak zwana opieka 
koordynowana w poz, tak. Ma w sobie cztery filary, szczegóły, to ewentualnie odsyłam, bo już tam na stronie 
ministerstwa  zdrowia , czy narodowego funduszu, czy może ktoś z państwa słyszał na czym polega, ta 
opieka koordynowana. Ktoś z państwa słyszał może? Nikt nie słyszał, są tam wyszczególnione cztery filary 
tej opieki. Jestem tam opieka kardiologiczna ,pulmonologiczna, alergologiczna i diabetologiczna, tak. No i 
tak akurat się złożyło, że nasz podmiot leczniczy, jako na razie jeden z siedmiu podmiotów leczniczych 
uzyskał, jakby dodatkowo jakby zgodę, tak, na świadczenie takich usług w ramach tej opieki koordynowanej. 
Na czym to polega, że po prostu będziemy mogli pewne badania specjalistyczne realizować w ramach  jakby 
tej opieki, podstawowej opieki zdrowotnej  w ramach lekarza rodzinnego. No, na przykład kardiolog wtedy 
no, zamiast się udawać gdzieś tam do kardiologa na NFZ, gdzieś jechać tam nie wiem do Giżycka, czy do 
Ełku, czy do Olsztyna, no to będzie można, te pewne badania typu holter ciśnieniowy, czy Holter EKG 
wykonać tu w naszej poradni  w ramach kontraktu z Narodowym Funduszem Zdrowia, czyli jakby za darmo 
dla pacjenta. Tak samo, to się samo tyczy na przykład tej opieki pulmonologa, no to będzie też dostęp 
naprawdę  spirometrii darmowej, tak, w ramach tej opieki koordynowanej, tak. No myślę, że to  jest dosyć 
istotne, to jest proces, który dopiero wychodzi tak naprawdę w Polsce. W warmińsko-mazurskim z tego co 
się orientuję na razie tylko 7 podmiotów leczniczych ma na to jakby umowy zakontraktowane. No, to jest 
bardzo mało, bo trzeba mieć świadomość, że takich podmiotów, takich lekarza rodzinnego u nas w 
województwie warmińsko-mazurskim jest około 260, tak, a więc myślę, że mogę śmiało tu się pochwalić, że 
my już to mamy zakontraktowane i możemy takie świadczenia też realizować. Na czym mi bardzo zależy mi, 
bardzo mi zależy na tym, żeby ewentualnie pomóc nam w nagłośnieniu, jakby różnymi kanałami, że ta 
przychodnia, nasza przychodnia Medicus tutaj w Rynie już funkcjonuje i pacjenci mogą się do nas zgłaszać i 
wypełniać, znaczy mogą się zadeklarować do naszej poradni wypełniając dekoracje przynależności. Można 
to zrobić w dwojaki sposób, albo elektroniczne przez konto pacjent.gov.pl uzupełnić tą dekorację, albo w 
sposób taki bardziej standardowy złożyć deklarację w formie pisemnej, one są oczywiście do pobrania na 
stronie narodowego funduszu zdrowia, albo u nas po prostu można zajść do przychodni i się zadeklarować. 
Dlaczego to jest takie istotne żeby by się zadeklarować, ponieważ my tak naprawdę utrzymujemy się z tak 
zwanej stawki kapitacyjnej. Czyli, my utrzymujemy się głównie z tych pacjentów, którzy są do nas zapisani. 
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Nie ważne, czy oni będą przechodzili codziennie, czy, czy raz na miesiąc. No, jakby nasze utrzymanie jest 
zależne od tych osób zadeklarowanych, tak. Im więcej tych osób się zadeklaruje bardziej uzna, że może 
zmienimy jakby tutaj ten system zdrowotny w Rynie, tym że tak powiem będziemy mieli więcej możliwości, 
żeby ta opieka była jeszcze na lepszym poziomie. No jeżeli jakieś może pytania są, to ja też chętnie 
odpowiem. Aczkolwiek tam dużo było wcześniej, na wcześniejszym spotkaniu pytań zadawanych. Chyba, że 
ktoś z państwa by tam chciał cię coś jeszcze dopytać. No, ja tak nie chcę też przedłużać. W skrócie ogólnie 
zachęcam do korzystania z naszej poradni, do zadeklarowania się. No jest to dla nas też dosyć istotne 
ponieważ, to nam też powoli po prostu tutaj na rozwój, żeby to było jeszcze bardziej dla państwa atrakcyjne. 
 
Pani E.Fitza – właśnie pozwoliłam sobie przed chwilą sprawdzić na internetowym koncie pacjenta, czy 
mogłabym wybrać, ale nie pojawia się, czy jesteście pewni, że jesteście w systemie. 

Pan S. Bilski – współwłaściciel Przychodni Medicus w Rynie - tutaj może być tak rzeczywiście, że na tym 
internetowym koncie pacjenta może jeszcze nie pokazywać, ponieważ to są niezależne systemy. Narodowy 
Fundusz Zdrowia troszeczkę działa odrębnie, bo to jest przez centrum e-zdrowia torowany i może być lekkie 
opóźnienie ponieważ umowę od 1 stycznia, a więc myślę, że w ciągu miesiąca, dwóch powinno to się 
pojawić na tym internetowym koncie pacjenta. 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej  - bardzo dziękujemy Panie doktorze za przybycie. Zamysł był 
taki tutaj tak, jak rozmawialiśmy wcześniej z Panem Burmistrzem, że pojawienie się nowego operatora, tak 
to nazwijmy, świadczenia usług medycznych wpłynie na to, że jednej firmie i drugiej będzie zależało na tym, 
żeby jak najlepsze usługi świadczyć, bo będą do siebie ściągać pacjentów, bo z tych pacjentów tak jak Pan 
doktor przed chwilą powiedział państwo się utrzymujecie, tak może to brzydko zabrzmiało, ale, ale taka 
niestety ekonomiczna prawda jest. W związku z czym liczymy na to, że zarówno w jednej, jak i w drugiej 
firmie świadczenie usług dla naszych mieszkańców, ale tylko, nie tylko, bo spoza Gminy też pewnie będą 
osoby tutaj wpisywały się do tych przychodni, żeby te usługi były na jak najwyższym poziomie. No i myślę, 
że tak właśnie będzie. Bardzo dziękujemy za, za wizytę. 

Pan S. Bilski – współwłaściciel Przychodni Medicus w Rynie - mogę dodać, zapewnić no, jeśli chodzi, no, tu 
lekarze będą stali, tak, tu nie będzie jakiejś takiej rotacji chyba, że jakieś tam sezon urlopowy. Tak, jak 
wspomniałem będzie trzech, jakby stabilnych, stałych lekarzy, którzy po prostu będą stopniowo poznawać 
wszystkich pacjentów i będą się nim opiekowali, tak. Ta stabilność też jest, no bo jeżeli jest taka no dosyć 
duża rotacja w kadrze lekarskiej, to do końca to nie jest dobre. Na pewno doktor tutaj Olek Khorovskyi  chce 
się też i osiedlić na tych terenach, na chce zostać, on już też jest zadeklarowany, więc no myślę, że jakoś 
usług znacznie się polepszy na terenie gminy, miasta Ryn.  
 
Ad.2  Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Nie zgłoszono wniosku o zmianę porządku obrad. 
 
 
Ad.3  Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 21 grudnia 2022 i 4 stycznia 20223. 
 
1/ Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie protokół z poprzedniej sesji z dnia  
    21 grudnia 2022.  
W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty większością głosów. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof 
Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Elza Natalia Fitza 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Marta Agnieszka Owczarek 
 
 
 



4 
 

 
2/ Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie protokół z poprzedniej sesji z dnia  
    4 stycznia  2023r.  
W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty większością głosów. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof 
Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Elza Natalia Fitza 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie    
         między sesjami. 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - 10 stycznia odbyło się kolejne spotkanie, to takiego zespołu 
powołanego przez Pan Burmistrza dotyczącego zmiany regulaminu przyznawania stypendiów. Tu myślę, że 
trochę więcej powiem o tym już przy tej uchwale bo dzisiaj będziemy ją procedować. 13 stycznia na 
zaproszenie rady pedagogicznej byłem w Zespole Szkolno-Przedszkolnym. Spotkałem się z nauczycielami 
Szkoły Podstawowej. Myślę, że dużo wyniosłem ja z tego spotkania myślę, że też kilka informacji 
przekazałem dla nauczycieli. Spotkanie owocne i, i tak, jak powiedziałem dużo się dowiedziałem myślę, że 
też druga strona coś z tego spotkania wyniosła Wpłynęły dwie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej 
jedna z tych uchwał, Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie dotyczyła stwierdzenia 
nieważności paragrafu 6 w uchwale z 21 grudnia dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn. 
W tym paragrafie tak, jakby wykluczały się dwa terminy wejścia w życie tej uchwały oraz wpłynęła druga 
uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej  składu orzekającego dotycząca opinii o prawidłowości planowanej 
kwoty długu Gminy Ryn. I w tej uchwale pozytywnie zaopiniowano prawidłowości planowanej kwoty długu 
Gminy Ryn na lata 2023. No to w ogóle jest wieloletnia prognoza finansowa na lata 23- 31. 
 
Ad.5  Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami. 
          - sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J .Filipek – Burmistrz MiG - jeżeli chodzi o uchwały macie państwo tradycyjnie na tabletach, wykonanie. 
Jeżeli chodzi o działalność to tak, 22 grudnia uczestniczyłem w RPEKiT-cie w koncercie jasełka. 
Organizowała, organizowała to szkoła, ale w naszym domu kultury. Świetna, świetne wykonanie, świetne 
jasełka. Tradycyjnie powiem, kto nie był, niech żałuje. 29 odbyło się, byłem na spotkaniu z Panią  Senator 
Kopiczko w sprawie, taki program odnowy zabytków pojawił się. To było takie spotkanie organizacyjne. 
Również 12 stycznia wziąłem udział teraz znowu u wojewody, uczestniczy w nim również wojewoda w tej 
samej sprawie, jeżeli chodzi o  program odbudowy zabytków.15 stycznia odbył się również  koncert kolęd i 
pastorałek również w RPEKiT- cie, tutaj uczestniczyli praktycznie szkoła, może mniej szkoła, nasi, nasi 
uczestnicy naszego domu kultury, również chór był z, z kościoła. Wystąpił również ksiądz, jak nasz 
proboszcz, jak również goście z Giżycka. Świetny koncert, trochę to trwało, ale nikt się nie nudził, także 
zapraszam, jak będzie kolejne takie wydarzenie do uczestniczenia. 19 stycznia uczestniczyłem w takim 
podsumowaniu Miast Sieci Cittaslow w Olsztynie, uczestniczyliśmy tu z pełnomocnikiem od  nas z Rynu. No 
to było podsumowanie tego, co się wydarzyło w sieci, w stowarzyszeniu w ciągu tego roku. 
 
Ad.6  Informacja na temat dowozu dzieci do szkół. 
 
Pani M. Chyła – Sekretarz Gminy - na chwilę obecną nasza Gmina ma podpisaną umowę z firmą Przewozy 
Krajowe i Zagraniczne Osób, spółka cywilna państwa Czaplickich. Umowa obowiązuje do 21 czerwca 2024 
roku, dowozimy średnio miesięcznie 170 osób do naszego Zespołu Szkolno-Przedszkolnego. Są to dzieci w 
od zerówki do VIII klasy. Zgodnie z ofertą złożoną w przetargu przez tą firmę ma ona 30 minut na 
podstawienie nowego autobusu, jeżeli chodzi o jakiejś awarie, opóźnieniach i dotrzymują tego terminu. 
Opiekunki w takich wypadkach powiadamiają wszystkich rodziców i też powiadamiają szkołę, jeżeli coś 
takiego się dzieje. Jeżeli chodzi o zgłaszane problemy w ostatnim roku, to było ich parę. Na przykład był za 
mały autobus na jednej z tras, tak, rodzice zgłaszali że jest za dużo dzieci, dzieci muszą stać podczas 
dojazdu, ale natychmiast zostało to zgłoszone i usunięte postawiony został większy autobus. Jeden autobus 
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też na trasie Rudówki został wymieniony na nowszy ponieważ też doszły nas słuchy, że no jest to dosyć się 
stary autobus, ale też przewoźnik od razu po naszej interwencji wymienił na nowy. Zdarzyło się w grudniu, a 
to państwo wiecie problemy z dojazdem, jeżeli chodzi o oblodzenie dróg, tak. No jeden dzień był taki, że 
żaden autobus nie wyjechała, ale to była sytuacja w całym kraju. W jednym dniu była taka sytuacja, że było 
na paru trasach, były problemy, ale nasi pracownicy ratowali sytuację, też PGKiM  się włączył. Jeżeli chodzi 
o inne sytuacje spóźnień, to były łączone trasy ze względu na awarię autobusów lub ze względu na choroby 
kierowców, ale ogólnie sytuacja, jeżeli chodzi o kontakt z firmą jest bardzo dobra. Jeżeli ktokolwiek z  
rodziców zgłasza problem, do czego zachęcam, bo jeżeli, no nie zgłaszają nam, to my nie wiemy, że coś się 
dzieje, tak. Więc jeżeli jest zgłaszany problem dzwonimy natychmiast do przewoźnika i reakcja jest 
praktycznie natychmiastowa. Jeżeli chodzi o dowóz dzieci niepełnosprawnych, to dowozimy ich naszym 
busem, dwoma kursami rano i też powrotne są dwa kursy. Mamy podpisanych 5 umów z rodzicami, którzy 
dowożą dzieci we własnym zakresie lub dzieci korzystają z komunikacji miejskiej i mamy też jedno 
porozumienie podpisane z Niepublicznym Zespołem Specjalnych Placówek Oświatowych Polskiego 
Stowarzyszenia na rzecz Osób z Upośledzeniem Umysłowym Koło w Giżycku i to jest jedna osoba w ten 
sposób dowożona. Jeżeli chodzi o koszty w 2022 roku, to dowóz dzieci do Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego, to koszt w 269 000, dowożenie dzieci niepełnosprawnych busem naszym 32 680 zł i 
dowożenie dzieci przez rodziców właśnie na podstawie umów zawartych z rodzicami 16 599 zł. 
 
Ad.7  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów Burmistrza Miasta   
          i Gminy Ryn w ramach „Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i   
          młodzieży Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Rynie”. Druk 1 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - i to jest to o czym mówiłem wcześniej. Państwo pamiętacie 
na jednej sesji tutaj wywiązała się taka dość zażarta dyskusja dotycząca tego regulaminu dotycząca 
motywacji dla uczniów, dotycząca nagród przyznawanych przez Pana Burmistrza. W związku z czym Pan 
Burmistrz powołał taki powiedzmy, to nieformalny zespół w skład, którego weszło czworo radnych Pani Jola  
Kołakowska, Pani Elza Fitza, Krzysztof Cybul i ja. Oczywiście uczestniczył Pan Burmistrz, Pani Sekretarz i 
ze strony naszego Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Pani Dyrektor, nauczyciele oraz Pani psycholog, Pani 
pedagog szkolny. Dyskusja była bardzo zażarta, spotkaliśmy się dwukrotnie, żeby dostosować ten 
regulamin, jak gdyby do tego, żeby ten czynnik motywacyjny był, jak najbardziej widoczny w tym 
regulaminie. W stosunku do poprzedniego regulaminu została wprowadzona taka moim zdaniem największa 
zmiana bo wpisaliśmy w paragrafie 2, punk 2, że warunkiem otrzymania stypendium za wyżej wymienione  
osiągnięcia jest minimum dobra ocena z zachowania. Tu była też ta dyskusja, że dziecko pojechało na 
zawody sportowe, które, no nie było najlepszym uczniem i mówiąc nie najgrzeczniejszym, niemniej jednak 
zgodnie z regulaminem dotychczas obowiązujących nagrodę Burmistrza dostawał. Chcieliśmy uniknąć 
takiego, może inaczej, żeby nauczyciel miał wpływ na to, kto te nagrody dostaje, w jakiej części, chcieliśmy 
to w taki sposób zrobić. Zmieniliśmy też tutaj kilka kwot dotyczących wysokości tego stypendium, mianowicie 
stypendium za osiągnięcia naukowe w klasach I-III zostało zwiększone z 300 do 500 zł, został wprowadzony 
punt dotyczący stypendium za osiągnięcia naukowe w klasach IV-VIII, tu jest 1000 zł, zmieniony został, 
została kwota stypendium za osiągnięcia naukowe w klasach IV-VIII było 1000 jest 800, stypendium za 
osiągnięcia artystyczne było 600 zł zostało zmienione na 500, stypendium za osiągnięcia sportowe 
indywidualne było 600 zł jest 500 i został dodany nowy punkt stypendium za osiągnięcia sportowe 
drużynowe. Rozumie się przez to minimum dwie osoby 200 zł dla każdej osoby z drużyny, która złoży 
wniosek. Zmieniony został tutaj też punkt w paragrafie 3, w punkcie 1 tam było, że na szczeblu, na szczeblu 
powiatowym wystarczy tam być finalistą tutaj wpisaliśmy na szczeblu wojewódzkim i został dodany punkt, że 
średnia ocen co najmniej 5,10 i zostali laureatami konkursów lub olimpiad na szczeblu wojewódzkim, 
ogólnopolskim lub międzynarodowym. Dyskusja polegała też na tym, że wiele wniosków jakby padało z 
naszej strony, ze strony nauczycieli, niemniej jednak tak, jak mówiła to nam na bieżąco obecna też na tych 
spotkaniach nasza Pani radczyni, wiele tych elementów było, jest niezgodne z prawem, w związku z czym 
one nie mogą się tu pojawić i teraz jest rzecz tego typu, że projekt uchwały wznosi, wnosi grupa radnych 
zgodnie ze statutem naszej Gminy jest to grupa tych czworo rannych, o których wspomniałem wcześniej. My 
musimy ten projekt z tego względu, że jak państwo na pewno zauważyliście na tym co macie na tabletach, 
brak jest akceptacji tego projektu ze strony Pana Burmistrza i ze strony naszej radczyni. My, znaleźliśmy 
uchwały bardzo podobne do tej, którą my tu chcemy wprowadzić. Te uchwały zostały przyjęte w ostatnim 
okresie czasu i zostały, jak gdyby uznane i wpisane w Dzienniku Urzędowym Wojewody Warmińsko-
Mazurskiego, czyli prawnicy wojewody uznali, że spełniają one podstawy prawne i można je publikować. 
Stanowisku naszej radczyni jest takie, że zwłaszcza właściwie to ten wpis dotyczący minimum tej dobrej 
oceny z zachowania nie powinien się tu pojawić. W porozumieniu z nauczycielami, z dyrekcją ustaliliśmy, że 
jest to dość istotny element tego regulaminu, który ma wpłynąć na otrzymywanie tego wsparcia ze strony 
samorządu i tak to tu wpisaliśmy. Do państwa oceny zostawiamy, czy słusznie, czy nie i czy ten projekt 
będzie przez państwa poparty. Moim zdaniem jest to rzecz, która wypłynęła nie tylko z naszej strony, ale 
zostawała wręcz z takim uznaniem przyjęta przez stronę właśnie szkoły ponieważ oni też, jak dyby nie mają 
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argumentu, który był te dzieci motywował do tego, żeby było to zachowanie lepsze.  Wiele tych uchwał było, 
że to zachowanie musi być bardzo dobre, no my już poprzestaliśmy na zachowaniu dobrym bo uznajemy, 
że, uznaliśmy, że no pewnie są wybitnie uczniowie, którzy w sporcie, czy w jakiś tam dyscyplinach 
artystycznych, naukowych niekoniecznie mogą się odnaleźć, ale tak jak już wcześniej powiedziałem ze 
strony właśnie nauczycieli była ta sugestia, że jednak bardzo ważnym elementem, przy tym stypendium, jest 
zachowanie tego ucznia. To były takie przykłady podane, których już nie będę przytaczał nie mniej jednak, 
moim zdaniem, jest to rzecz bardzo ważna i tak jak powiedziałem jest to bez akceptacji Pana Burmistrza, 
bez akceptacji naszych radców, ale myślę, że, że uchwała u wojewody się obroni i zostanie wprowadzona. 
Póki nie będzie ona obowiązywała, obowiązuje regulamin dotychczasowy. Jeśli nie zostanie ona przyjęta, 
być może nie zostanie przyjęta tylko w jednym tym punkcie, jeśli zostanie uchylona w całości pozostanie 
pewnie ten regulamin, który my ewentualnie zmienimy, tylko wysokości tych uchwał, które tych stypendiów, 
które były do tej pory. 
 
Pan J .Filipek – Burmistrz MiG – oczywiście brak pozytywnej opinii nie wynika z tego, że my nie chcemy tych 
zapisów, żeby była sprawa jasna, bo ten zapis jest bardzo dobrym. My, chcieliśmy go prowadzić już w 
poprzednim regulaminie, ale niestety rozstrzygnięcia są, jakie są i ta opinia wynika tylko i wyłącznie z tego, 
że naszym zdaniem są te rozstrzygnięcie które mówią, że to nie jest zgodne z prawem i u wojewody nie 
przejdzie, także to nie wynika z tego, że my takich zapisów nie chcemy bo,  bo to jest nieprawda. My, 
chcieliśmy wprowadzić nawet w poprzednim regulaminie, tylko po prostu zwyczajnie, najzwyczajniej z tego, 
że najprawdopodobniej, oczywiście są takie, tak jak Pan Przewodniczący mówił opublikowane już uchwały, 
które dopuszczają nie jednak jeszcze jest prokurator, który może to uchylić, w którymś tam momencie. 
Dlatego nasza pinia jest negatywna, ale nie dlatego, że nie chcemy, żeby takie zapisy się znalazły, tylko 
naszym zdaniem, to na którymś etapie może być uchylone. 
 
Pan W .Nowikowski - powiedział Pan, Panie Przewodniczący, że jedna z najważniejszych punktów właśnie 
jest, ta zmiana, dotycząca zachowania minimum dobre. Skoro jest ona najważniejsza, to ja rozumiem, że 
państwo sprawdziliście ile przeszłości było przypadków, takich gdzie uczniowie otrzymywali nagrody z oceną 
niższą, niż dobra z zachowania, czy też wręcz naganną, przepraszam jeszcze dokończę, bo jeśli to były, 
były lub był jakie tylko jeden sporadyczny przypadek to, czy jest sens tutaj wojować z tym. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - nie był to sporadyczny, pojedynczy przypadek, ale to jest 
myślę najmniej w tym istotne. Istotny był tu przykład podany przez stronę państwa ze szkoły, że idzie po 
odbiór stypendium uczeń, który cały rok ciężko pracował na to, żeby może nawet nie po to, żeby zdobyć to 
stypendium, ale po to, żeby mieć wysoką średnią, żeby były jakieś tam inne osiągnięcia i idzie uczeń, który 
przez cały rok nie zrobił nic ani dla klasy, ani dla szkoły, ani dla siebie. Jedynym jego dokonaniem było to, że 
pojechał na zawody sportowe i osiągnął bardzo wysoki wynik i ja to rozumiem, co mówią nauczyciele bo 
konsekwencją tego jest to, że ktoś pracuje cały rok ciężko, a ktoś inny cały rok w ogóle nie pracuje, a nawet 
rzadko pojawia się w szkole i coś w życiu mu się raz udało. Naszym zdaniem nie jest to do końca 
sprawiedliwe stąd jest ten zapis, ale wracając do tego, co Pan powiedział, nie były to pojedyncze przypadki i 
myślę, że no mieliśmy takie wątpliwości, co do tych zapisów, ale po rozmowie właśnie z nauczycielami, 
zwłaszcza z Panią psycholog, która myślę, że miała najwięcej w tym temacie do powiedzenia, bo gdyby jak 
gdyby dysponuje wiedzą, co dla tych dzieci jest najlepsze, to był właściwie wniosek wynikający z tego, co 
Pani psycholog nam tu powiedziała. 
 
Pani E. Fitza - chciałabym się odnieść jeszcze do tego zachowania i dlaczego faktycznie po bardzo 
burzliwych i dość długich rozmowach na ten temat, przystaliśmy przy tym zachowaniu, jako jednym z 
najważniejszych czynników. Uczeń nie zawsze musi mieć zdolności w matematyce, w języku polskim, 
dlatego, czy też w innych przedmiotach, dlatego też przy stypendiach za osiągnięcia sportowe nie jest brana 
ta średnia pod uwagę. Nie można wykluczać dziecka, jeśli nie jest dobre w nauce, ogólnie mówiąc, 
natomiast jest bardzo dobrym olimpijczykiem, nie olimpijczykiem, ale sportowcem i może rozwijać się w tum 
kierunku. Natomiast, tak jak Pan Przewodniczący powiedział, możemy wymagać od niego minimum tego 
dobrego zachowania. Jeżeli jestem sportowcem, ale nie jestem dobry w nauce, to chociaż będę też dobry z 
zachowania więc uważam, że w tym przy faktycznie może pozwoli, to tym mniej grzecznym dzieciom stać 
się bardziej grzecznymi i aby te zachowanie, aby ten warunek dobrego zachowania, ich bardziej motywował 
do tego. No bo tak jak mówię, nie każdy potrafi dobrze liczyć i nie każdy ma inne zdolności w innych 
dziedzinach naukowych. Natomiast mogą być też sportowcy dlatego, też właśnie te zachowanie tutaj 
dodaliśmy. 
 
Pan K. Jarosz - mam pytanie, paragraf 3, punkt 2 a,b - uzyskali średnią ocen, co najmniej 5,10 zostali 
laureatami konkursów i "b" uzyskali średnią ocen, co najmniej 5,10 lub uzyskali średnią ocen, co najmniej ... 
tu nie należy w jednym punkcie, bo nie rozumiem czym on się różni. 
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Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - tu podejrzewam zamysł był taki, że 5,10 lub są laureatami 
konkursu i mają 4,50. 
 
Pan K. Jarosz - to przeczy jedno drugiemu. Przepraszam, tu jest, że uzyskali średnią, co najmniej 5,10 i 
zostali laureatami konkursów, olimpiad na szczeblu wojewódzkim, ogólnopolskim lub międzynarodowym. 
Następny, albo uzyskali średnią, co najmniej, to to samo jest powtarzane lub uzyskali średnią ocen, co 
najmniej 4,5. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - tak myślę, że zamysł był taki, że ci którzy są nie dostaną, ale 
jeśli mają średnio 4,50 no to już dostaną. 
 
Pani M. Chyła – Sekretarz Gminy - jeżeli mogę, to są trzy grupy. Są dzieci, które mają średnią  co najmniej 
5,1  i zostali laureatami konkursów lub olimpiad, czyli to jest jedna grupa, druga grupa dzieci to są dzieci, 
które uzyskały, co najmniej średnią 5,1 ale nie są laureatami, a trzecia grupa to są dzieci, co mają średnią, 
co najmniej 4,5 i są laureatami. 
  
Pani A. Skolimowska – Radca Prawny - łącznik "lub" znaczy i to i to, więc nam co się logicznie  sprzeczne 
robi, więc tak naprawdę punkt "b" pokrywa się z punktem "a" no i mamy jeszcze dodatkowo te 4,50. Więc, to 
jest sprzeczna ze sobą. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskie j- czyli zrobilibyśmy tak, że z punktu "b" wyrzucamy - uzyskali, 
uzyskanie średnią ocen, co najmniej 5,10, tak i zostawiamy tylko uzyskali średnią ocen 4,50. 
 
Pani E. Fitza - nie, nie, nie, punkt "b" uzyskali średnią ocen, co najmniej 5,10 punkt "c" lub uzyskali średnią 
ocen 4,5 i pozostali laureatami. 
 
Pan K. Jarosz - mogę, bo to punkt "a" na przykład powinien być, moim zdaniem, że na przykład punkt "a" 
uzyskali średnią ocen co najmniej 5,10 i punkt "b" uzyskali średnią, o tym co najmniej 4,50 i zostali 
laureatami. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - jeżeli ktoś miał średnią 5,10 to już nie ma znaczenia, czy był 
laureatem, czy nie bo i tak dostanie. 
 
Pani A. Skolimowska – Radca Prawny- jeżeli mogę, to tuta z kolei "i" oznacza, że muszą być dwa warunki 
spełnione, czyli średnia 5,10 i laureat, a średnia 5,10 w takim razie nie jest objęta tym przepisem. Jeszcze 
raz. Jeżeli mamy " i" to mamy i musi mieć średnią 5,10 i musi być laureatem, czyli muszą być łącznie dwie 
kwestie spełnione. Natomiast z tego przepisu no nie wynika nam, że otrzymają stypendia osoby, które mają 
tylko średnią 5,10. Bo, z kolei w "b" mamy "lub", a później mamy "i" czyli "i" każe nam wskazać, że 
dodatkowo, czyli albo średnia 5,10 albo 4,50 i dodatkowo i jest laureatem. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - czyli, tak prawdę mówiąc gdybyśmy w ogóle wyrzucili punkt 
a, no tak, ewentualnie tak, to wtedy zostają ci którzy średnią 5,10 bez znaczenia, czy byli laureatami, czy nie 
bo i tak dostaną. 
 
Pani A. Skolimowska – Radca Prawny- w punkcie „a” trzeba było wykreślić wszystko co jest po "i" i wtedy 
zostawiamy "b" i jest okej. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG - ale, tam jest podział na te kwoty, więc nie wiem, czy to nie zostawić, nie 
pomyśleć jeszcze raz i na kolejną sesję przedłożyć, bo mamy teraz miszmasz. Jeżeli wykreślimy, te zostali 
laureatami, a w dalszej części odnosimy się do kwot, to wszystko bierze w łeb. Więc ja, moja propozycja jest 
taka, żeby dzisiaj nie głosować nad tą uchwałą, żeby ją przedłożyć na kolejnej, jeszcze popracować 
merytorycznie i technicznie dlatego, że teraz zrobimy, że postawimy kropkę 5,10 to zwiększamy, to znaczy 
dostają laureaci ten 1000 zł, natomiast zamysł był taki, że dostają ten 1000 zł, jeżeli mają 5,10 i są 
laureatami. Natomiast pozostałe 800 zł, no, należy się tej części "b", tylko trzeba to dopracować. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie zdjęcie z porządku sesji projektu 
uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów Burmistrza Miasta i Gminy Ryn w 
ramach „Lokalnego programu wspierania  edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego w Rynie”. Druk 1 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania projekt uchwały został  jednogłośnie zdjęty z porządku sesji. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2023r. Druk 2 
 
Pani A. Kozłowska – Budka – Skarbnik Gminy - jeśli chodzi o budżet to zgodnie z załącznikiem nr 1 plan 
dochodów zwiększono o kwotę 94 270,40 gr, na tą kwotę składała się kwota 9 920 zł 40 gr, jest to kwota z 
tytułu wpływów dotacji celowych w ramach programów finansowanych z udziałem środków europejskich oraz 
kwota 84 350 zł są to środki z funduszu przeciwdziałania covid zabezpieczające plan wydatków na realizację 
zadań wynikających z przyjętych ustaw, to jest realizacji dodatku węglowego, dodatku drewno, pellet, gaz 
LPG oraz dodatku elektrycznego. Jeśli chodzi o wydatki, to plan wydatków zwiększono kwotę 493 317 zł 20 
gr, w 7 działach i tak: w dziale wytworzenie i zaopatrzenie energii elektrycznej zabezpieczamy plan na o 
kwotę 182 000 na realizację zadania, zadania w związku z dystrybucją węgla przez gminę, transport i 
łączność zwiększamy plan wydatków o kwotę 59 500 zł z tytułu dotacji celowej na pomoc finansową dla 
powiatu giżyckiego, ochrona zdrowia zwiększamy plan wydatków o kwotę 130 000 zł i przeznaczamy ją na 
zadanie inwestycyjne pod nazwą - budowa otwartej strefy aktywności plac zabaw, gospodarka komunalna i 
ochrona środowiska zmniejszamy plan wydatków o kwotę 92 382 zł. Jest to wynik zmniejszania zadania 
inwestycyjnego pod nazwą- budowa farmy fotowoltaicznej i jest to kwota 94 382 zł oraz fundusz sołecki 
Skop zmniejszył o kwotę 4 000 swoje własne zadania za ramach realizacji funduszu sołeckiego oraz 
zwiększamy środki bieżące o kwotę 6 000 z przeznaczeniem na zadanie z zakresu opieki nad zwierzętami  
wolno żyjącymi, kultura i ochrona dziedzictwa narodowego zwiększamy plan wydatków o kwotę 34 000, 30 
000 zwiększamy plan wydatków inwestycyjnych pod nazwą - kultura bez granic, 4 000 przeznaczamy na 
wydatki bieżące w dziale kultura fizyczna zwiększamy plan wydatków o kwoty 95 849 zł 20 gr, 8 802 zł 40 gr 
przeznaczamy na zadanie inwestycyjne pod nazwą - podniesienie jakości zajęć sportowych w Zespole 
Szkolno-Przedszkolnym i 87 046 zł 80 gr zwiększamy powyższe zadanie o wspomniane już - budowa 
otwartej strefy aktywności plac zabaw, są to środki  pozostałe które otrzymaliśmy w ramach nagrody - 
rosnąca odporność covid-19, do budżetu wprowadziliśmy wolne środki, o których mowa w artykule 217 
ustęp 2 punkt 8 ustawy o finansach publicznych w kwocie 399 046 zł i 80 gr. Plan po zmianach, dochody 
kształtują się na poziomie 41 356 665 zł 24 gr, jeśli chodzi o wydatki, to jest kwota 51 096 073 zł 39 gr, 
deficyt po zmianach 9 739 408 i 15 zł. 
 
Pan B. Bojarska  – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 
budżetu Gminy Ryn na 2023r. Druk 2  
 
 W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
Uchwała Nr LIII/411/23 stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Marta Agnieszka Owczarek 
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Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2023    
      - 2031. Druk 3 
 
Pan B. Bojarska  – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian  
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2023 - 2031. Druk 3 
 
 W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
Uchwała Nr LIII/412/23 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Marta Agnieszka Owczarek 
 
 
Ad.10  Rozpatrzenie skargi na Burmistrza Miasta i Gminy Ryn. Druk 4 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poprosił Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji o odczytanie projektu uchwały w sprawie  rozpatrzenia skargi. 
 
Pan A. Zacharczyk - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – odczytał projekt uchwały uznający 
skargę Pani A.W. z dnia 16.12.2022r. na Burmistrza MiG Ryn za bezzasadną. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta i Gminy Ryn. Druk 4 
 
 W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
Uchwała Nr LIII/413/23 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.11  Rozpatrzenie skargi na Burmistrza Miasta i Gminy Ryn. Druk 5 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poprosił Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji o odczytanie projektu uchwały w sprawie  rozpatrzenia skargi. 
 
Pan A. Zacharczyk - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – odczytał projekt uchwały uznający 
skargę Pani M.W. z dnia 10.01.2023r. na Burmistrza MiG Ryn za bezzasadną. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta i Gminy Ryn. Druk 5 
 
 W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta większością głosów. 
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Uchwała Nr LIII/414/23 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Andrzej Zacharczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Roman Piotr Szewczyk 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Marta Agnieszka Owczarek 
 
 
Ad.12 . Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi   
             Giżyckiemu. Druk 6 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG -  to jest projekt ulicy Zamiejskiej, Wiejskiej. My już taką żeśmy uchwałę 
podejmowali z tym, że nie zostało to wykonane w zeszłym roku, ze względu, no na procedury a, że dotacja 
musi być, może być tylko jednoroczna więc musimy taką uchwałę podjąć na ten rok. De facto na te same 
zadanie tylko, że nie zostało wykonane w tamtym roku więc przenosimy, jak gdyby to wykonanie na ten 
kolejny rok. 
 
Pan B. Bojarska  – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Giżyckiemu. Druk 6 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
Uchwała Nr LIII/415/23 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Marta Agnieszka Owczarek 
 
 
Ad.13  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej na rzecz Województwa Warmińsko-  
           Mazurskiego na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 643   
           w zakresie chodnika w miejscowości Prażmowo od km około 12+290 do km około 13+656 –  
           opracowanie dokumentacji projektowej. Druk 7 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG -  tu jest trochę podobna sytuacja tylko, że to jest nowa, ponieważ w 
miejscowości Prażmowo jest tam niezbędny chodnik, ale żeby można było wykonać ten chodnik, no niestety 
musimy wykonać ten projekt. Zarząd Dróg Wojewódzkich oczywiście jeżeli, może inaczej jeżeli wykonamy 
ten projekt, to będzie naszym tym udziałem 50% już z tym ewentualnym wykonaniu, pomniejszy ten nasz 
udział. Jednak jak nie wykonamy tego projektu no po prostu najzwyczajniej w świecie ten chodnik nigdy nie 
powstanie. Dlatego zdecydowaliśmy się na wykonanie projektu no i później dalszej, w dalszym, na dalszym 
etapie naciski na Zarząd Dróg Wojewódzkich, żeby ten chodnik w Prażmowie wykonać. Jak wiecie państwo 
tam jest dosyć niebezpiecznie, o ten chodnik mieszkańcy proszą już wiele lat, No, trzeba spróbować coś 
zrobić w tej mierze więc pierwszym takim etapem jest wykonanie tego projektu. To jest mniej więcej podobne 
porozumienie, jak mamy zawsze z powiatem, że my, czy my, my część dokładamy, powiat dokłada i tutaj też 
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jest podobnie z tym, że my teraz dołożymy trochę, te wcześniej na projekt, a później tą połowę, z tej połowy 
te koszty tego projektu sobie odejmiemy. Takie są przynajmniej założenia i takie mamy uzgodnienia z 
Zarządem Dróg Wojewódzkich.  
 
Pan B. Bojarska  – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
udzielenia pomocy rzeczowej na rzecz Województwa Warmińsko- Mazurskiego na realizację zadania 
inwestycyjnego pn. „Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 643 w zakresie chodnika w miejscowości Prażmowo 
od km około 12+290 do km około 13+656 – opracowanie dokumentacji projektowej. Druk 7 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
Uchwała Nr LIII/416/23 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.14  Przedstawienie wyników kontroli przeprowadzonych przez Komisję Rewizyjnej zleconych  
            przez Radę Miejską w Rynie uchwałą Nr LI/403/22 i Nr  LI/404/22 z dnia 21.12.2022r. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o 
przedstawienie wyników kontroli. 
 
Pan I. Nieckarz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej : 
 
1/ przedstawił protokół  Komisji Rewizyjnej z kontroli  przeprowadzonej  w dniu 17 stycznia 2023r.    
w Urzędzie Miasta i Gminy Ryn ul. Ratuszowa 2 dotyczącej realizacji warunków przetargu głoszonego dnia 
27.06.2022r. na najem  dwóch lokali użytkowych w budynku Ośrodka Zdrowia przy ul. K. Wallenroda 10 w 
Rynie z przeznaczeniem na świadczenie usług medycznych oraz w zakresie realizacji zapisów umowy 
dotyczącej najmu. W wyniku  przeprowadzonej kontroli Komisja nie stwierdziła nieprawidłowości w 
powyższym zakresie i zarzuty zawarte w piśmie uznała za bezpodstawne. 
- protokół z kontroli stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu 

2/ przedstawił protokół  Komisji Rewizyjnej z kontroli  przeprowadzonej  w dniu 17 stycznia 2023r.    
w Urzędzie Miasta i Gminy Ryn ul. Ratuszowa 2 dotyczącej zasadności przydziału lokalu mieszkalnego. 
W wyniku  przeprowadzonej kontroli Komisja nie stwierdziła nieprawidłowości w powyższym zakresie. 
- protokół z kontroli stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu 

Ad.15  Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
 
Pan I. Nieckarz – ja tylko na prośbę mieszkańców, akurat te słowo kieruje tutaj do Pana Przewodniczącego z  
podziękowaniem, już wcześniej Komisja Rewizyjna pochyliła się nad tematem, jakby ustawienia znaku 
ograniczenia prędkości na odcinku tutaj ulicy Ratuszowej, bardziej tu chodziło o ten odcinek przy osiedlu, ale 
znaki zostały tutaj postawione już przy skrzyżowaniu na Kościuszki, kończąc tam na  ulicy właśnie 
Ratuszowej przy osiedlu, także mieszkańcy dziękują tutaj za pomoc, bo chcę powiedzieć, że my jako 
mieszkańcy zebraliśmy podpisy, a Pan Przewodniczący tutaj wspomógł nas takim precyzyjnym pismem i to 
myślę, że też zaważyło nad tym, że zarząd dróg przychylenie się do tego odniósł, czyli dziękuję bardzo. 
 
Pani E.Fitza - ja, chciałabym skorzystać z okazji i zaprosić państwa, i wszystkie osoby, która nas oglądają i 
słuchają, zaprosić w niedzielę na 31 Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Rozpoczynamy od 
godz.11:00 do godz.12:00 na plaży miejskiej, tam odbędzie się ryńskie morsowanie od 12:00 do 14:00 na 
placu przy Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Rynie pokaz samochodów, pokaz wozu strażackiego, dzięki 
uprzejmości naszej OSP Ryn, karetki, będzie można zobaczyć, jak to wygląda wszystko, grochówka, 
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kiełbaski i oczywiście do udziału  turnieju badmintona, z którego wpisowe zostanie przekazane również na 
cel WOŚP, turniej badmintona o godz.11:00 dzieci i rodzice, o godz.14:00 osoby dorosłe i godz.17:00 na sali 
widowiskowej Regionalnego Parku Edukacji, Kultury i Turystyki w Rynie rozpoczynamy koncert naszych 
ryńskich wykonawców, między innymi wystąpi kolega radny Ireneusz Nieckarz, który zagra na perkusji i 
będą oczywiście licytacje, także serdecznie państwa zapraszam. Jeśli nie macie planów, to jesteśmy do 
waszej dyspozycji. Spotkacie też na pewno wolontariuszy na ulicach naszego miasta z puszkami, każdy jest, 
każdy ma identyfikator, będą chodzić z ochroną, będą chodzić z panami strażakami, którzy poświęcają też 
swój czas i wspomagają nasz sztab. Wobec tego zapraszam serdecznie. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – hasło przewodnie tegorocznej zbiórki, to sprzęt 
diagnostyczny do walki z sepsą więc myślę, że wiele szpitali pewnie nie posiada takiego sprzętu, jeśli 
zostanie w ten sprzęt wyposażony nam, jako pacjentom będzie dużo łatwiej zdiagnozować, jeśli nie daj Boże 
taką sepsę posiądziemy.  Więc również wszystkich zapraszam do udziału w zbiórce Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy. 
 
Ad.16  Zamknięcie posiedzenia.                          
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad LIII sesję  Rady Miejskiej w Rynie Przewodniczący Rady 
zamknął obrady. 
 

Protokółowała:                                                                                    Przewodniczący Rady Miejskiej w Rynie  

Bożena Dybała                                                                                                        Juliusz Brant 

 

 


